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Sedinta a fost deschisa  de secretarul comunei Deveselu, doamna  Gheorghe  Eugenia,   care a 
facut prezenta,  aratand ca sunt prezenti  11 consilieri locali din cei 13 consilieri locali aleși, 
absentează domnul consilier Carabet Dumitru și un consilier și-a depus demisia începând cu 
01.10.2015. De asemenea este prezent domnul Ignat Dumitru propus a fi validat de Consiliul local 
pentru funcția de consilier local din partea Partidului Social Democrat. 

Avand in vedere prevederile  art.  40 alin. (1) din Legea. 215/2001 sedinta  se poate desfasura  
in conditii legale avand in vedere  numarul  consilierilor prezenti.  Sedinta  ordinară a fost convocata  
de Primarul  comunei  Deveselu  prin  invitatia  nr.  304 din 22.10.2015 în  baza  Dispozitiei   nr. 267   
din 22.10.2015. 

In convocare au fost specificate data,  ora,  locul desfasurarii, precum si ordinea de zi  propusa 
a se discuta,  conform prevederilor  legale. Lucrarile sedintei sunt publice. 

Presedinte  de sedinta este domnul consilier Ștefan Costel. 
Doamna  Secretar da citire procesului verbal de la ședința  ordinară din 30.09.2015, care supus 

la vot,  este aprobat în unanimitate,  fără adaugiri sau observații. 
Președintele  de sedință  da citire  ordinei  de zi.  
Supusă la vot,  ordinea  de zi, este  aprobata  in unanimitate. 
Se trece la discutarea   ordinii de zi,  pe puncte. 
1.Proiect de hotărâre referitor la:  încetarea  de  drept  a  mandatului  de  consilier  local  a  

domnului Oprea Alin Marian. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar – domnul Oprea Alin Marian și-a prezentat demisia, întrucât a fost admis ca 

soldat angajat la o unitate militară din Craiova. Îl felicit! 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
2. Proiect de hotărâre referitor la:  validarea  mandatului  de  consilier  local  pentru  domnul  

Ignat Dumitru. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar –  Prin demisia domnului Oprea Alin Marian mandatul de consilier din partea 

PSD a rămas vacant. În urma adresei primită de la Organizația Județeană Olt a PSD a fost nominalizat 
domnul Ignat Dumitru pentru validarea mandatului de consilier local. 

Comisia de validare a mandatelor se retrage pentru întocmirea procesului verbal, după care 
înștiințează pe domnii consilieri că sunt întrunite condițiile legale pentru validarea mandatului de  
consilier local pentru domnul Ignat Dumitru. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

După validare domnul Ignat Dumitru a depus Jurământul. 
3.Proiect de hotărâre referitor la: actualizarea Comisiei pentru  agricultură,  buget-finanţe,  

administrarea domeniului public şi privat, protecţie mediu şi turism. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar – domnul Oprea Alin Marian făcea parte din această comisie. Prin demisia  

din funcția de consilier s-a vacantat și locul din comisia pentru  agricultură,  buget-finanţe,  
administrarea domeniului public şi privat, protecţie mediu şi turism. Pentru completarea comisiei se 
propune domnul Ignat Dumitru, validat consilier local. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 



4.Proiect de hotărâre referitor la: stabilirea impozitelor şi taxelor locale şi alte taxe asimilate 
acestora, aplicabile în anul fiscal 2016. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul primar – Din punctul meu de vedere, noul Cod Fiscal este unul liberal.  Proiectul de 

hotărâre a fost supus dezbaterii publice și toți cetățenii interesați au putut lua cunoștință de noile 
reglementări. Nu s-au primit sugestii sau propuneri la acest proiect de hotărâre. Pentru taxele și 
impozitele locale putem să aplicăm cotele cuprinse între valorile date de Codul Fiscal. Pentru 
persoanele fizice, vă propun să mergem pe cotele minime. Dacă vom face acest lucru vom avea o 
scădere la impozitul pe clădiri persoane fizice de 10%, iar pentru cei care își achită integral taxele și 
impozite până la sfârșitul lunii martie și o bonificație de 10%. În total față de anul trecut ar fi o 
reducere de 20%. Poate reușim să impulsionăm cetățenii să achite și din restanțe, să avem o colectare 
mai substanțială, să putem să recuperăm din datoriile populației la bugetul local.  

Ideea este aceea de ai ajuta pe cei cu datorii. Din 2016 vin alte taxe care se vor aduna la cele 
restante pe  care le au acum. 

Domnul consilier Păun Teodor – să-i mai înștiințăm încă odată, poate vor înțelege că trebuie 
să-și achite obligațiile față de  bugetul local. 

Domnul Primar – am avut aprobată de dumneavoastră procedură de eșalonare la plată a 
datoriilor către bugetul local, nu s-a depus niciun dosar. Vreau să discutăm această reducere. Va fi 
numai pentru anul 2016. Dacă oamenii vor înțelege poate ajungem la zi cu recuperarea debitelor. 

Propun să mergem la minim cu impozitul pe clădiri, teren intravilan, extravilan iar la 
mijloacele de transport să păstrăm același nivel.   

Codul Fiscal prevede și posibilitatea de a scuti cu cel mult 40 lei pe cei care au datorii. Nu am 
prins această scutire în proiectul de hotărâre. 

Domnul consilier Ignat Dumitru – facem reducere tot la cei care nu plătesc. 
În baza de date de la taxe și impozite sunt roluri fiscale unde titulari de rol sunt persoane 

decedate. Nu s-au făcut succesiuni. După decesul titularului de rol trebuie înghețată suma, 
moștenitorii să preia creanța și să achite datoriile. 

Numai pe str. Pasul Merișor avem două asemenea cazuri, iar debitul este de 8.000 lei. Vine 
Curtea de Conturi și mă încarcă cu suma asta de bani. 

Domnul Primar – dacă pierd alegerile și vin pe taxe și impozite în 30 de zile aduc lucrurile la 
zi. 

Domnul  consilier Ciucă Ion – eu nu sunt de acord, trebuie să rămâneți pe scaunul de primar. 
Domnul consilier Păun Teodor – la cei care au datorii, să mergeți mai des și să-i somați. 
Domnul Primar – eu repartizez corespondența și salariatul trebuie să-i de curs. Transmiterea 

cu confirmare de primire costă 6,5 lei.  În termen de 30 de zile trebuie întocmit dosarul și făcută 
poprirea. 

Este un volum mare de muncă, vin multe amenzi, sunt de dat răspunsuri la executorii 
judecătorești. 

Dacă vine un primar nou, să-și vină cu echipă. Să ferească Dumnezeu să existe vre-o persoană  
cu datorii care au depășit 5 ani. 

Am câștigat procesul cu societatea Atlasib, cu U95 trebuie să scădem debitul pentru că nu au 
fost parcurse la timp procedurile  de înscriere la masa credală. 

Stăm acceptabil la persoane juridice, dar la fizice este foarte rău. 
Lucrurile se vor mai îmbunătății, avem dosare de încălzire și când primesc banii, cetățenii vin 

și achită din datoriile la taxe și impozite. 
La amenzi, sunt persoane care au amenzi de câte 1000 lei, 2000 lei, chiar de 4000 lei. Mulți 

titulari ai amenzilor numai locuiesc în localitate. 
Nu avem un specialist la taxe și impozite care să ducă această muncă. Legea este foarte 

proastă. Ne înjură lumea, pentru amenzi trebuie să facem o grămadă de hârtii. Nu voi da înapoi dacă 
voi găsi omul potrivit pe taxe și impozite. 

La registrul agricol, același lucru, se lucrează foarte greu cu calculatorul. 
Fără bani  nu facem nimic. Trebuie să se meargă pe respectarea legii. Dacă nu reușim să 

facem încasări pe taxe și impozite ne prăbușim. Ne-a ajutat mult închirierea terenului la SECOL și 
închirierea buldoexcavatorului. 

În concluzie, pentru că legea ne permite, să mergem pe această reducere de taxe și impozite în 
acest an. 



Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

 
5.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea tarifelor de închiriere și concesionare a bunurilor 

imobile aparținând domeniului public și privat al comunei Deveselu, precum și aprobarea unor taxe şi 
tarife pentru prestari servicii catre persoane fizice si juridice, pentru anul 2016. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar: Pentru anul 2016 se păstrează nivelul tarifelor de anul trecut. Am introdus 

două tarife noi pentru zona de blocuri din str. Aviatorilor, ținând cont că în luna noiembrie vom 
prelua în administrare de la Caracal acest cartier. Tarifele se referă la închirierea terenului pentru 
constructii provizorii – garaje și pentru gradini si cotete. Oamenii din acest cartier au avut contracte 
de inchiriere cu SC IGO SA Caracal, iar tarifele practicate au fost stabilite prin hotărâre de Consiliul 
local Caracal. Propun să rămânem la celași tarife, adică de 5 lei/mp/an garaje / constructii provizorii 
sau permanente si 1 leu/mp/an pentru gradini. 

Domnul viceprimar: Oamenii din acest cartier au locuit inițial cu chirie în aceste apartamente, 
fiind locuințe de serviciu pentru cadrele militare, apoi s-au vândut și oamenii au rămas cu teren 
inchiriat pentru grădină sau pentru garaje. Normal ar fi, după preluarea cartierului în administrare, să 
păstrăm contractele de închiriere existente la această dată pentru că există deja construcții sau 
împrejmuiri pentru grădini, iar pentru viitor închirierea să se facă prin licitație. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

6.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea drepturilor băneşti aferente cadrelor didactice   
şi a personalului didactic auxiliar care solicită decontarea  cheltuielilor de deplasare din localitatea de 
reşedinţă la  locul de muncă şi de la locul de  muncă în localitatea de reşedinţă, pentru luna 
septembrie 2015. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
7.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea contului de executie a bugetului  de venituri si  

cheltuieli al comunei Deveselu, pentru trimestrul III al anului 2015. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar: la această dată avem un disponibil de 92.036 lei, veniturile încasate fiind de 

6.939.365 lei și cheltuielile sunt în sumă de 6.847.329 lei. 
Ne-am încadrat în prevederile bugetare cu cheltuielile privind salariile, bunurile si serviciile 

precum și cu investițiile. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
8.Proiect de hotărâre referitor la: rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al comunei 

Deveselu pe anul 2015. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Rectificarea bugetară  se referă la banii încasați de la SECOL pe pământul închiriat. Avem 

datorii față de  SC Consrep Construct SRL, de SC Iterator SRL – elaboratorul PUG-ului, SC Dienci 
Gis SRL – firma de cadastru cu care s-a lucrat Legea 165, iar aceste datorii trebuiesc plătite. Ne vom 
achita  din facturile restante și obligațiile care decurg din arierate. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

9.Proiect de hotărâre referitor la: acceptarea preluării în administrare a unor bunuri mobile,  
teren și construcții situate în comuna Deveselu, str. Aviatorilor, din administrarea Consiliului local al 
municipiului Caracal în administrarea Consiliului local al comunei Deveselu. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar: în luna februarie a.c. dumneavoastră v-ați dat acordul de principiu pentru a 

prelua administrarea cartierului de blocuri din str. Aviatorilor. În urma acestui demers, Consiliul local 
al municipiului Caracal a adoptat HCL nr. 92/30.09.2015 prin care  este de acord cu darea în 
administrare a unor bunuri imobile, teren și construcții situate în str. Aviatorilor. Nu se transmit toate 
bunurile care au fost făcut obiectul HG 56/2000 și pentru care dumneavoastră v-ați dat acordul de 



princpiu, deoarece o parte din acestea – pavilioanele de locuințe au fost vândute. La fel și complexul 
comercial. 

Prin aceast proiect de hotărâre pe care îl supun aprobării  dumneavoastră, ne vom da acceptul 
de a primii ceea ce ne dă Consiliul Local Caracal. 

Predarea – primirea se va face pe bază de protocol, termenul de predare fiind cel târziu 15 
noiembrie 2015. 

În baza unui memoriu vom face demersurile pentru a deveni proprietari pe ceea ce acum luăm 
în administrare. 

După preluare, vom completa rețeau de apă în acest cartier să eliminăm pompele actuale  care 
consumă foarte multă energie electrică. Lucrurile se pot rezolva în această iarnă. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
10. Proiect de hotărâre referitor la: modificarea şi completarea HCL nr. 9/30.01.2015  
privind aprobarea finanţării Programului "Şcoală după Şcoală" la nivelul Şcolii Gimnaziale Deveselu, 
judeţul Olt . 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar – inițial s-a aprobat finanțarea  acestui program pentru un număr de 30 elevi.  

La această dată Școala Gimnazială Deveselu solicită să aprobați majorarea numărului de elevi de la 
30 la 68, ținând cont de faptul că, se pot încadra in banii aprobați inițial. Din sumele alocate inițial s-
au cheltuit 20.936 lei, diferența de 31.864 lei acoperă aceste cheltuieli, la un cost mediu de 8 
lei/elev/zi, la numărul maxim de 68 elevi care pot beneficia de acest program. 

Domnul consilier Nicola Florin – este foarte apreciat acest program. Copii sunt încântați că 
pot să-și facă temele sub supravegherea profesorilor, iar părinții sunt mulțumiți că își știu copii 
supravegheați și îndrumați de cadrele didactice și apar și rezultate bune la învățătură. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

11. Proiect de hotărâre referitor la: alocarea unor sume de bani de la Bugetul local al 
comunei Deveselu pe anul  2015,  pentru organizarea pe plan local a unor manifestări prilejuite de 
Ziua Națională. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar – Am organizat și anul trecut manifestări de Ziua Națională, oamenii au 

apreciat acest lucru. Am văzut în ochii celor prezenți la manifestări mândria de a fi români. Au simțit 
această sărbătoare cu sufletul. Manifestările de anul trecut s-au desfășurat în satul Deveselu, cu 
depunere de coroane la Monumentul Eroilor, cu marșul  Fanfarei, cu spectacolul copiilor de la Școala 
Gimnazială Deveselu și au participat atât cetățenii din satul Deveselu, cât și cei din satul Comanca, în 
ciuda timpului nevaforabil. Vă amitiți ce polei a fost, abia se putea circula. În acest an vă propun să 
sărbătorim atât la Comanca cât și la Deveselu dar in zile diferite. 

Doamna consilier Păun Jana – pe 30 noiembrie am putea să sărbătorim la Comanca, este zi 
liberă, sunt și oamenii acasă. 

Domnul Primar – sunteți de acord să avem același program ca si anul trecut? Depunere de 
coroane, fanfară, spectacol cu elevii, dar si o gustare tradițională? 

Domnul Primar – poate reușim să aducem și Ansamblul ″Doina Oltului″, ținând cont de faptul 
că, la nivelul comunei nu prea au avut loc spectacole și eu zic că se merită ca cetățenii comunei să 
aibă parte de un spectacol folcloric cu această ocazie. 

Anul trecut a fost cheltuită suma de 9.000 lei din cei 10.000 lei aprobați. Anul acesta am 
propus aceeași sumă.  

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

12. Proiect de hotărâre referitor la: alocarea unor sume de bani de la Bugetul local al 
comunei Deveselu pe anul 2015,   pentru organizarea unor manifestări tradiţionale cu ocazia 
sărbătorilor de iarnă. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar – de Sărbătorile de iarnă, anul trecut am făcut pachete la copii, a fost o mare 

bucurie pentru ei, atât de Sf. Nicolae, cât și de Moș Crăciun. Dacă sunteți de acord că continuăm acest 
lucru, iar suma este aceeași ca și anul trecut. 



Domnul consilier Ciucă Ionel – sunt de acord să continuăm și să oferim copiilor o bucurie în 
preajma Sărbătorilor de iarnă.  

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
           13. Discuţii, întrebări, interpelări. 
 Domnul Primar – mulți oameni se plâng că este foarte frig în biserică pe timpul iernii. 

În satul Deveselu, vând în vedere că centrala termică pe care o avem la grădiniță este de o 
capacitate  foarte mare se poate asigura căldură și la biserică, cu același consum de combustibil, dacă 
venim cu o conductă subteran, distanța fiind foarte mică dintre cele două construcții, avem toate 
materialele. Costurile ar fi aproximativ 5000 lei. 
 Pentru satul  Comanca nu avem momentan o soluție. Există la biserica de aici o centrală 
termică electrică, nu știu cum de nu face căldură. 

Doamna consilier Andrei Alina Eugenia – nu se cunoaște deloc în biserică că este căldură. 
Doamna consilier Andrei Lămbica Neți – centrala a fost donată Bisericii,  iar preotul a cerut 

bani la enoriași pentru ea. Preotul a fost ajutat. 
Domnul Primar – la numirea pe post preotului din satul Deveselu i-am spus să nu mărească 

taxele că oamenii  nu au posibilitatea de a achita.  
Domnul consilier Nicolae Florin – le este frică la oameni că nu le mai ține slujbele la 

înmormântări sau la pomeniri. 
Domnul consilier Ignat Dumitru – se cere taxa de 200 lei pentru o înmormântare în satul 

Deveselu. 
Domnul consilier Ciucă – preotul vine prin sat cu lumânări, nu este posibil așa ceva,  să 

condiționezi oamenii de a cumpăra lumânări de la Biserică. 
Domnul Primar – Domnilor consilieri, eu țin să vă mulțumesc pentru modul în care am 

colaborat în toată această perioadă a mandatului meu de primar. 
Mai avem 7 luni până la terminarea mandatului. 
Domnul consilier Ciucă Ionel – meritul este și al dumneavoastră. Proiectele pe care le-ați 

propus Consiliului local au vizat în ceea mai mare parte dezvoltarea localității. 
Domnul consilier Nicola Florin – în acest mandat consilieri au făcut politică pentru binele 

comunei și nu pentru interesul personal. 
Domnul Primar – aș prefera oamenii cu care să se poată lucra. 
Doresc să rebilitez centrul comunei, să facem o casă a căsătoriilor. Ar fi  bine să ne mutăm 

sediul. 
Domnilor consilieri, domnul Măceșanu este pus pe domeniul public. Am pierdut bani europeni 

pentru că domnul Măceșanu are construcția magazinului intrată pe domeniul public. 
I-am dat amendă  pentru construcție amplasată ilegal. Legea 50 permite demolarea, ne asumă 

această responsabilitate ? La construcția existentă, trebuia să facă scară interioară și el a construit la 
exterior pe domeniul public.  

Întruna din ședințele anterioare l-am rugat să vină să discute în Consiliul local. A refuzat. 
Domnul consilier Nicola Florin – este foarte dificil. 
Domnul consilier Țenea Gheorghe – zice că  nu putem să-i facem nimic, suntem obligați să-i 

dăm autorizație de construire. 
Domnul Primar – are proces – verbal pentru execuție de 80%. Nu are proces verbal la 

terminarea lucrărilor. 
Domnul viceprimar – trebuie să intre în legalitate. 
Domnul Primar – îl voi demola. 
Domnul Primar – Preotul de la Comanca și el a construit pe domeniul public. 
Domnul consilier Ciucă Ionel – demolații și lui construcțiile ilegale. 
Domnul consilier Nicola Florin – la fel. 
Nemaifiind alte discuții, Președintele de ședință declară închise lucrările ședinței ordinare. 
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